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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért akadályozták meg az új, gazdaságosabban 
üzemeltethető buszok beszerzését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A BKV Zrt. buszparkjának megújítása céljából 380 darab busz beszerzéséről döntött 30 milliárd
forint értékben. A tervek szerint a cég a beszerzést döntően beruházási hitelből finanszírozná. Mivel
az elöregedett, túlfutott buszok csak rendkívül magas költségek mellett tarthatóak üzemben, ezért az
új alacsony karbantartási igényű buszok beszerzése olyan mértékű költségmegtakarítást jelentene,
ami a beruházást nemcsak szolgáltatási színvonal emelése és környezetvédelmi szempontból teszi
indokolttá, hanem  gazdasági okokból is. A BKV Zrt. becslése szerint az új buszok üzemeltetéséből
származó megtakarítás felülmúlja az adósságszolgáltatás kiadásait.

A Magyarország  gazdasági  stabilitásáról  szóló  2011.  évi  CXCIV.  törvény  10/E.  §-a  szerint  az
önkormányzati tulajdonban álló gazdasági társaságok csak a Kormány hozzájárulásával vehetnek
fel hitelt. A BKV Zrt. a jogszabályi előírások szerint benyújtotta a Kormányhoz a hozzájárulás iránti
kérelmét.

Jelen esetben tehát a hitelfelvétel  többletterhet valójában nem jelent,  azzal mindenki jól  jár.  Az
utasok magasabb szolgáltatási színvonalat,  minden budapesti lakos tisztább levegőt, a BKV Zrt.
pedig pénzügyi megtakarítást nyer a hitelből finanszírozott beruházással, miközben mindez sem a
Fővárosi  Önkormányzatnak,  sem  a  központi  költségvetésnek  nem  jelent  kockázatot  vagy
többletterhet.

A Kormány ennek ellenére mégis megtagadta a hozzájárulás megadását a hitelfelvételhez. Mivel
közismert,  hogy sem a BKV Zrt-nek,  sem a  Fővárosi  Önkormányzatnak nem áll  rendelkezésre
megfelelő  mennyiségű  saját  forrás,  ezért  a  hitelfelvétel  megakadályozásával  a  Kormány



 
ellehetetlenítette az új korszerű buszok beszerzését.

Fentiekre figyelemmel kérdezem tisztelt  Miniszter Urat,  mi volt  az indoka a Kormány elutasító
döntésének, a buszvásárlás megakadályozásának?

Várom válaszát.

2  


